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Notulen van de openbare vergadering van de commissie Bestuur, Financiën, Cultuur en 

Economische zaken, gehouden op 9 maart 2009 om 19.30 uur in het gemeentehuis te 

Emmeloord. 

 

Aanwezig zijn: de dames S.J. Schrijver-Brouwer (PvdA/GroenLinks) en H. van Mook  

(PvdA/GroenLinks) en de heren P.N. Blauw (VVD), G.W. Bulk (VVD), W.C. Haagsma (PU), 

H.L. Meijering (CDA), D. Pausma (ONS), A. Poppe (CU-SGP), P.J. Sanderse (CDA),  

H. Torenbeek (CDA), T. Tuinenga (PU) en J. Visser (CU-SGP), leden van de commissie  

 

Burgemeester:  mr. W.L.F.C. ridder van Rappard 

Wethouders:   de heren A.H.T van Meijel en L.G. Voorberg 

Voorzitter:   de heer L.H.M Lammers 

Commissiegriffier:  de heer R. Burghoorn 

 

Afwezig:  H.A.J.G. Kreeft (fractie Kreeft), lid van de commissie 

 

 

1. Opening en mededelingen 

 

De VOORZITTER opent de vergadering om 19.30 uur. Bericht van verhindering is ont-

vangen van de heer Kreeft.  

 

2. Vaststelling agenda 

 

De VOORZITTER meldt dat het inkoopbeleid als agendapunt 6.5 en het proces van raad- 

en commissievergadering via internet als agendapunt 6.6 aan de agenda zijn toege-

voegd. Agendapunt 6.2 wordt van de agenda afgevoerd.  

 

De agenda wordt aldus vastgesteld. 

 

3. Verslag van de vergadering van 9 februari 2009 

 

-  Pagina 5: De heer BULK voegt toe dat een gezellig dorpsplein niet met alleen een su-

permarkt met parkeergarage wordt bereikt. 

 

Het verslag wordt vastgesteld. 

 

4. Spreekrecht 

 

De heer KNOPPERS schetst wat vanaf september 2003 rondom de aanvraag voor de 

bouwvergunning voor het veranderen van een windturbine (?) heeft plaatsgevonden. De 

bouwvergunning is uiteindelijk in april 2008 door de rechtbank van Zwolle van rechtswe-

ge verleend. Dit is door de uitspraak van de Raad van State van 18 februari 2009 herbe-

vestigd. Spreker acht het in dit scenario niet terecht dat de ontstane schade geheel voor 

zijn rekening dient te blijven.  

 

Burgemeester RIDDER VAN RAPPARD merkt op dat de heer Knoppers schadeclaims ge-

motiveerd bij het college moet indienen. In zijn optiek is niet de raad, maar het college 

nu aan zet. 

 

De heer BULK raadt de heer Knoppers aan zo spoedig mogelijk met het college om tafel 

te gaan en er gezamenlijk uit te komen.  

 

De heer PAUSMA deelt een overzichtje van het procedureverloop uit.  
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5. Vragenuurtje 

 

De VOORZITTER vermeldt de schriftelijk binnengekomen vragen. De vraag van de heer 

Blauw over de ontwikkeling rondom het ziekenhuis (de betekenis van de naamsverande-

ring) hoort zijns inziens in de commissie Samenleving thuis.  

 

De heer BLAUW merkt op dat het niet om de naamsverandering, maar om de economi-

sche gevolgen daarvan gaat.  

 

De VOORZITTER stelt de heer Blauw op grond hiervan in de gelegenheid de vraag te stel-

len. Spreker bevestigt desgevraagd dat zijn beleid vanavond is dat aangekondigde vra-

gen voorrang krijgen. Hij inventariseert de overige vragen.  

 

De heer BLAUW is nieuwsgierig naar maatregelen die het college met betrekking tot het 

al dan niet bestrijden van de effecten van de kredietcrisis in petto heeft. Hij kan zich 

voorstellen dat reeds geplande en gebudgetteerde werken naar voren worden gehaald. 

Spreker vraagt of het college met initiatieven komt om de effecten zo mogelijk te ver-

zachten.  

 

De heer POPPE wil dat het college een actieve rol in de economische crisis speelt. Hij 

vraagt: 

- Kan worden aangegeven hoe de gevolgen van de huidige crisis ook in de Noordoost-

polder merkbaar zijn? 

- Is er overleg met de BAM en andere bedrijven over financiële problemen, arbeids-

plaatsen en werktijdverkorting? 

- Is er overleg met verenigingen en instellingen? 

- Zijn ten gevolge van de crisis concrete knelpunten in de Noordoostpolder bekend?  

- Ziet het college nieuwe kansen om door de crisis vanuit een slagvaardig sturende rol 

de kracht van de gemeentelijke overheid te benutten, bijvoorbeeld in het mobiliseren, 

het verbinden en ondersteunen van bedrijven, instellingen en verenigingen? 

 

De heer HAAGSMA memoreert dat de Politieke Unie naar aanleiding van de eerste teke-

nen van de economische crisis in januari 2009 in het vragenuurtje van de raadsvergade-

ring nadrukkelijke vragen heeft gesteld: aangegeven is dat het college de volgende week 

de hei zou opgaan. In de daarop volgende commissievergadering heeft de voorzitter 

aangegeven dat het college plannen aan het uitwerken was en bij de voorjaarsrapportage 

besluitvorming over een voorstel zou plaatsvinden. Spreker vraagt waarom de VVD en de 

ChristenUnie niet vanaf dat eerste moment met hem hebben meegedacht en de discussie 

niet hebben meegevoerd. 

 

De heer TORENBEEK citeert de beantwoording van de vragen van de heer Haagsma uit 

het verslag van de vorige vergadering: “Het is de bedoeling dat het college er in de voor-

jaarsnota op terugkomt. Daarvoor is een aantal sessies nodig om te bezien wat de raad 

ervan vindt.” Spreker wacht de voorstellen van het college af. 

 

De heer POPPE dringt er gezien de ernst van de situatie bij het college op aan om te be-

zien of zaken wellicht eerder mogelijk zijn en al eerder een traject kan worden ingezet 

dan tijdens de vorige vergadering is aangegeven.  

 

De heer HAAGSMA stelt dat dit precies is wat hij eerder heeft betoogd.  

 

De heer BLAUW is van mening dat zaken soms enigszins moeten rijpen. De economische 

crisis heeft zich de afgelopen tijd in snel tempo verergerd en verhard. Spreker acht het 

gezien de situatie dringend noodzakelijk dat het college eerder dan bij de voorjaarsrap-

portage met maatregelen komt. 
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Wethouder de heer VAN MEIJEL kan niet meer doen dan de woorden herhalen die de 

voorzitter in de vorige vergadering heeft gesproken. De raad wenst dat het college een 

evenwichtige afweging maakt. Het college doet dit in de voorjaarsnota.  

 

De heer BLAUW wijst erop dat zelfs het kabinet naar verwachting deze week in staat is 

om met een aantal maatregelen te komen. Hij acht het van een gemeentelijk bestuur 

niet teveel gevraagd om in dezelfde tijdsperiode maatregelen aan te kondigen.  

 

Burgemeester RIDDER VAN RAPPARD stelt dat het rijk bijvoorbeeld de belasting kan ver-

hogen, miljarden kan bezuinigen en de werkgelegenheid kan stimuleren: het rijk kan 

geld maken. Het college kan dat niet. De marges om wat te doen zijn zeer klein en smal. 

Dit moet worden afgewogen. Voor het naar voren halen van werk is ambtelijke capaciteit 

nodig. Wanneer de bestekken om aan te besteden nog niet gereed zijn, is het lastig om 

aan te besteden.  

Spreker wijst erop dat zaken netjes moeten worden voorbereid en hieraan consequenties 

zijn verbonden. Niemand wacht er bijvoorbeeld op om zaken overhoop te halen, waar-

voor geen geld beschikbaar is. Er is geen verschil van mening over de ernst van de situa-

tie en het feit dat het college iets moet doen en zaken op een rijtje moet zetten. Van het 

college mag worden verwacht dat het college dat netjes doet. Wanneer wordt geprobeerd 

er zaken uit te halen of naar voren te trekken, is de samenhang der dingen weg. De mo-

gelijkheden die het college heeft, zijn uitermate beperkt. 

 

De heer POPPE merkt op dat zijn vragen er meer op zijn gericht dat het college in het 

voorbereidend traject met bedrijven en instellingen in overleg gaat om te bezien of er 

acute situaties zijn, waarin wel iets moet gebeuren.  

 

Burgemeester RIDDER VAN RAPPARD vraagt wat het college bedrijven in problemen kan 

bieden. Er moeten geen verwachtingen worden gewekt die niet kunnen worden waarge-

maakt. Spreker benadrukt dat het college zeer weinig mogelijkheden heeft.  

 

De heer BLAUW stelt dat het college niet wordt verzocht onmogelijke dingen te doen. Hij 

begrijpt dat voor zaken een tijdbestek nodig is. Spreker vraagt het college processen te 

versnellen. Er is altijd de mogelijkheid om capaciteit in te huren om bepaalde processen 

te versnellen. Wanneer het college daartoe niet in staat is en het antwoord nee is, dan 

acht spreker dat jammer. 

 

De heer BLAUW is blij dat het restaurant in de Poldertoren is geopend. Hij vraagt of de 

technische problemen ten aanzien van het aanlichten van de toren zodanig kunnen wor-

den opgelost dat de toren op korte termijn wordt verlicht en het gezicht krijgt dat de to-

ren verdient.  

 

Wethouder de heer VOORBERG antwoordt dat de openbare ruimte rondom de Polder-

toren ten gevolge van problemen met de ondergrondse infrastructuur niet op korte ter-

mijn kan worden aangepakt. Dit betekent dat de totale oplevering van de Poldertoren en 

de openbare ruimte daaromheen pas in het najaar van 2009 zal kunnen plaatsvinden. 

Het naar voren halen van de aanlichting van de toren kan hooguit een tijdelijke voorstel-

ling (dak, bordes) zijn. Spreker zal bezien of zonder al te veel kosten een tussenmaatre-

gel mogelijk is en de commissie hierover op korte termijn informeren. 

 

De heer BLAUW merkt op dat de namen van de ziekenhuizen in Lelystad en Emmeloord 

naar MC Lelystad en MC Emmeloord worden omgevormd. De Tweede Kamer heeft be-

paald dat de ziekenhuizen met € 20 miljoen overheidsteun van een faillissement worden 

gered en een doorstart krijgen. Dit onder de voorwaarde dat de locatie Emmeloord wordt 

afgestoten. In een brief van minister Klink is opgenomen dat dit voor oktober 2009 moet 

worden geëffectueerd, tenzij de MC-groep voldoende kan aantonen dat de locatie Emme-

loord duurzaam rendabel kan worden geëxploiteerd.  
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Het feit dat nu zelfs de naam in hoog tempo wordt gewijzigd, is een indicatie dat de heer 

Winter geenszins van plan is de locatie Emmeloord af te stoten. Spreker voorziet dat een 

oneerlijke concurrentiestrijd tussen twee instellingen ontstaat, waarvan één instelling 

€ 40 miljoen overheidsteun heeft en de andere instelling het op eigen kracht moet doen. 

Wellicht bestaat het risico dat een en ander honderden arbeidsplaatsen zal kosten. Spre-

ker wil een concurrentiestrijd tussen de instellingen in de toekomst met alle mogelijke 

middelen voorkomen. Hij verzoekt het college om in een schrijven aan de minister be-

zwaar te maken tegen het feit dat er kennelijk plannen worden gemaakt om de locatie 

Emmeloord niet af te stoten en aan te geven dat het college er tegen is dat een concur-

rentiestrijd tussen de twee instellingen ontstaat.  

 

Burgemeester RIDDER VAN RAPPARD meent dat het onderwerp niet in deze commissie 

thuishoort.  

Spreker vraagt wat het verschil is tussen de situatie, dat er een Dr. Jansenziekenhuis als 

onderdeel van het IJsselmeerziekenhuis in Emmeloord werkt en de situatie dat in Emme-

loord voor de subsidieverlening een Antoniusziekenhuis werkt. Dit is de veel genoemde 

marktwerking in de zorg, waarvan de Kamermeerderheid voorstander is geweest. Ge-

meente Noordoostpolder heeft als eerste gemerkt hoe weinig zinvol dit zo nu en dan kan 

zijn. Bij de garantiestelling die het rijk heeft gegeven is gezegd dat het geld niet naar de 

locatie Emmeloord gaat. Daarmee is het verhaal van de concurrentie met de € 40 miljoen 

niet aan de orde. Het staat betreffende ondernemer vrij om te concurreren: de grote 

meerderheid wil dit kennelijk.  

 

De heer BLAUW benadrukt dat hier twee instellingen concurreren, waarvan één instelling 

€ 40 miljoen overheidsteun/-garantie heeft ontvangen en de andere instelling niet. Er is 

absoluut geen sprake van vrije marktwerking. Spreker wil daarom graag een actie c.q. 

reactie van het gemeentebestuur zien.  

 

Burgemeester RIDDER VAN RAPPARD vraagt de heer Blauw wat het principiële verschil is 

tussen voor en na de steun van het NZA. Er gaat geen geld van het NZA naar het Dr. 

Jansenziekenhuis; dit is juist de harde voorwaarde van de minister geweest. Het feit dat 

men het Dr. Jansenziekenhuis wellicht in de totale deal wat goedkoop in handen heeft 

gekregen, is hier niet aan de orde.  

 

De heer HAAGSMA merkt op dat de fracties in deze collegeperiode via de pers met colle-

gebesluiten worden geconfronteerd die in de richting van de raadsleden veel vragen van 

burgers oproepen. Hij vraagt of het mogelijk is dat het college dit soort mededelingen via 

de commissies naar buiten brengt, zodat iedereen gelijktijdig is geïnformeerd en duidelij-

ker een scheiding tussen bevoegdheden van het college en bevoegdheden van de raad 

kan worden aangebracht.  

Spreker vraagt naar de ervaringen van het college met het werken met dorpswethou-

ders.  

 

Burgemeester RIDDER VAN RAPPARD stelt dat het niet de bedoeling is om de raad voor 

voldongen feiten te plaatsen. Hij geeft ten aanzien van de door de heer Haagsma ge-

noemde voorbeelden aan hoe een en ander is verlopen. Spreker stelt ten aanzien van het 

voorstel om collegebesluiten via de commissies kenbaar te maken, dat het college weke-

lijks en de commissies maandelijks vergaderen. Het is onhandig om op de commissiever-

gaderingen te wachten en bovendien staat het haaks op het idee van dualisme. Het col-

lege heeft een eigen verantwoordelijkheid en eigen besluiten en staat hiervoor ook. In 

persberichten wordt vaak vermeld dat het college de raad een voorstel zal doen, hierbij 

wordt aangegeven dat het aan de raad is om daarover te besluiten. In de kranten wordt 

dit wel eens weggelaten. Het college probeert duidelijk aan te geven wie waarover gaat, 

maar als dit in de krant niet terugkomt, ontstaat vermenging. Spreker stelt voor na te 

gaan hoe een en ander slimmer kan worden georganiseerd.  
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De heer HAAGSMA is van mening dat de snelheid er niet uit moet. Daarnaast wil hij het 

dualisme hoog in het vaandel houden. Wellicht is een zekere manier van timing of een 

andere wijze van verslaggeving naar de raad mogelijk. Het kan niet de bedoeling zijn dat 

het een mate van verharding in de discussie in de hand werkt.  

 

Burgemeester RIDDER VAN RAPPARD meldt dat het onderwerp dorpswethouder bij wet-

houder Zijlstra hoort.  

 

De heer BULK vraagt of naar aanleiding van de recente ‘Ramkraak’ maatregelen (muur-

tjes) tegen dit soort kraken worden getroffen.  

Spreker vraagt of het ten aanzien van het tegengaan van de anonimisering van de pu-

blieke ruimten voor het college een overweging is om te proberen de stadswacht in het 

stadsbeeld terug te krijgen.  

 

Burgemeester RIDDER VAN RAPPARD antwoordt dat een muurtje de ramkraak niet zou 

hebben tegengehouden. Tegen ramkraken is preventief weinig te doen.  

Spreker meldt dat de gemeente een aantal jaren geleden stadswachten heeft gehad. Ge-

constateerd is dat zij in het kader van een soort werkverschaffingsbeleid prima waren, 

maar geen gezag hadden. Er is daarom extra politiecapaciteit (1,5 fte) ingehuurd. Deze 

wordt ingezet voor kleine ergernissen in de Lange Nering en dergelijke gebieden. Het col-

lege pleit voor een sterkere verhoging en wil deze ook in de Lange Nering inzetten. De 

stadswachten zijn afgebouwd en de raad zal van spreker geen voorstel ontvangen om de 

stadswachten terug te krijgen. Wanneer men iets wil, moet aan politiesurveillanten, 

mensen met bevoegdheden en een goede opleiding, worden gedacht.  

 

De heer BULK stelt dat de stadswachten best een opleiding hadden willen volgen. 1,5 fte 

is naar zijn mening een druppel op de gloeiende plaat om de anonimisering van de pu-

blieke ruimten tegen te gaan. Wanneer met de jongeren wordt gesproken, kent men el-

kaar weer. Dat is een belangrijk preventief element.  

 

De heer TORENBEEK vraagt waar en wanneer de Vandalismemeter komt. Het is belang-

rijk dat de samenleving weet wat gezamenlijk wordt vernield.  

 

Burgemeester RIDDER VAN RAPPARD antwoordt dat bij de vragen en antwoorden die de 

commissie via de griffie heeft ontvangen is aangegeven, dat een eerste opzet van de 

Vandalismebarometer in het eerste kwartaal van 2009 wordt verwacht. De uitgangspun-

ten voor de inzet van de Vandalismebarometer zijn voor de collegevergadering van 10 

maart 2009 geagendeerd. Het is de bedoeling dat de barometer bijvoorbeeld eenmaal 

per kwartaal op de Pluspagina wordt gepubliceerd. Het eerste kwartaal is rond oud en 

nieuw en de eerste maand van 2009 geschreven: dat stuk ligt er.  

 

De heer PAUSMA deelt mee dat de inspreker hem een lijstje heeft gegeven. Er zijn men-

sen in het ongelijk gesteld. Hij vraagt hoe men op het idee is gekomen dat de verzeke-

ring zal willen uitkeren, wanneer mensen in het ongelijk zijn gesteld.  

 

Wethouder de heer VAN MEIJEL benadrukt dat het een zaak van het college betreft. Hij 

wil hierop nu verder niet ingaan.  

 

De VOORZITTER schorst de vergadering. 

 

Schorsing.  

 

De VOORZITTER heropent de vergadering.  

 

6. Agendapunten 
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6.1. Aanpassing ambtelijke organisatie: hoe kunnen we de burger, raad en het 

college beter bedienen.  

 

De heer VAN BOVEN (gemeentesecretaris) geeft een presentatie over de gemeentelijke 

organisatie. 

 

De heer HAAGSMA acht het goed dat de burger en de denkrichting van de burger cen-

traal worden gezet. Het is interessant om de vergelijking tussen het bedrijfsleven en de 

gemeente toe te passen. Men zit echter altijd met het probleem dat de gemeente geen 

concurrent heeft en geen winst mag maken. Spreker is van mening dat hier en daar wel 

winst wordt gemaakt; hieraan moet nog enigszins worden geschaafd. Zowel een bedrijf 

als de gemeente moeten klanttevredenheid nastreven. De vraag is wat dit alles voor de 

raad betekent.  

 

De heer VAN BOVEN antwoordt dat de raad er belang bij heeft dat de gemeente het voor 

de samenleving goed doet. Daarbij hoort een goede dienstverlening. Het leveren van 

producten moet in 99,9% van de gevallen probleemloos verlopen. Het gebruik van het 

digitale kanaal binnen de gemeente valt enigszins tegen. Dit wordt verder doorontwik-

keld. Ten aanzien van de zaken die de raad via het college in de raadsvergadering wor-

den aangeboden, moet er alles aan worden gedaan om ervoor te zorgen dat de gemeen-

te ten aanzien van de dienstverlening en de beleidsontwikkeling scherp blijft. De ge-

meente organiseert zich anders dan een bedrijf en moet zaken inbouwen om ervoor te 

zorgen dat het goed blijft gaan, dat zit erg in toezicht, audits en dualisme.  

 

De heer HAAGSMA stelt dat een van de breekpunten hierin kan zijn dat andere overhe-

den niet hetzelfde tempo betrachten of voor een ander model kiezen. Hij vraagt in hoe-

verre andere overheden, waarmee inwoners van de gemeente hebben te maken (bij-

voorbeeld de provincie, de landelijke overheid), dezelfde modellen ontwikkelen.  

 

De heer VAN BOVEN antwoordt dat er landelijke standaarden zijn. Alles wat de gemeente 

doet, gaat die kant op. Gemeenten in het gebied van Noordoostpolder zitten in verschil-

lende fasen. De EGEM is een landelijke organisatie gericht op uniformiteit op de scartka-

bel en helpt gemeenten in het proces. De EGEM heeft gemeld dat gemeente Noordoost-

polder verder is dan andere gemeenten van dezelfde omvang. De ontwikkelingsrichting is 

overal dezelfde. De gemeenten moeten over bijvoorbeeld vijf jaar op hetzelfde punt uit-

komen.  

 

De heer TORENBEEK vraagt welke invloed het uitgangspunt 'de burger centraal' op aan-

bod- en vraaggericht heeft. Tevens vraagt hij of de digitalisering en de kanteling van de 

organisatie voor de gemeente ook financiële voordelen hebben. 

 

De heer VAN BOVEN antwoordt ten aanzien van 'de burger centraal' dat een aantal ge-

meenten extra geld voor dit soort organisatieontwikkelingen neerlegt. Een aantal zaken, 

zoals de mens op een bepaalde plek zetten, is heel makkelijk en niet zo kostbaar. Het 

kopen van alle systemen is wel kostbaar, wanneer dat in eenmaal wordt gedaan. Ge-

meente Noordoostpolder heeft ervoor gekozen om alles wat wordt vervangen dezelfde 

kant op te investeren. Doordat de gemeente dit vanaf 2000/2002 al die kant op laat be-

wegen, heeft de gemeente dit traject zonder noemenswaardige extra investeringen kun-

nen lopen. Er is alleen extra geld ontvangen voor het project 'Overhead' (begeleiding en 

aanvullende kosten). Het gaat niet om hoge bedragen.  

Ten aanzien van aanbod- en vraaggericht is sprake van een combinatie. De gemeente 

moet producten die maar een- of tweemaal per jaar worden verstrekt full swing in de 

aanbieding hebben. Dit zijn echter niet de producten die als eerste in het loket worden 

gestopt. De vraaggerichtheid zit wellicht meer aan de kant dat aan de burger/klant wordt 

gevraagd hoe zij het product willen hebben.  
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De heer PAUSMA vraagt of de digitalisering effect heeft op het aantal mensen dat binnen 

het gemeentehuis werkt.  

 

De heer VAN BOVEN antwoordt dat dit effect tot nu toe niet is waargenomen. Hij ver-

wacht dat de digitalisering op termijn in fte’s enige verschuiving in bepaalde functies tot 

gevolg zal hebben. 

 

De heer BLAUW vraagt of de afdelingen waarvoor moeilijk mensen zijn te vinden als eer-

ste worden gedigitaliseerd. 

 

De heer VAN BOVEN verwacht dat er ten aanzien van betreffende de functies niet veel 

valt te digitaliseren, omdat het probleem anders allang zou zijn opgelost. 

 

De heer BULK merkt op dat het voorbeeldbedrijf Wehkamp gestandaardiseerde pro-

ducten levert, terwijl de gemeente vooral met maatwerk heeft te maken. Het gaat ook 

om een goede relatie tussen de uitvoering en de informatievoorziening van de burger. 

Spreker vraagt hoe wordt voorkomen dat het contact van de burger met de betreffende 

afdeling (medewerkers backoffice) niet wordt verslechterd, doordat deze via de frontof-

fice is gestandaardiseerd.  

 

De heer VAN BOVEN antwoordt dat 90% of meer van de zaken prima in de frontoffice 

kan worden opgelost wanneer dit goed wordt geregeld. Daarnaast moet goed worden ge-

regeld dat zaken die niet in de frontoffice kunnen worden opgelost, worden doorgeleid 

aan mensen die daarmee verder gaan en de goede dingen gaan doen. Het blijft altijd 

maatwerk/mensenwerk. Niet alles kan in systemen worden gevat.  

 

De heer SANDERSE vraagt hoe de gemeente met de burger/de klant communiceert: hoe 

maakt de gemeente de burger meer bewust van de mogelijkheden van het systeem? Hij 

neemt aan dat steeds meer digitaal van diensten gebruik wordt gemaakt en vraagt hoe 

snel dit toeneemt.  

 

De heer VAN BOVEN antwoordt dat in het collegeprogramma de doelstelling is opgeno-

men, dat de helft van de producten binnen deze collegeperiode digitaal beschikbaar 

komt. Deze doelstelling zal worden gehaald. Voor een deel moet dit zijn eigen weg vin-

den, voor een deel is dit op de website te vinden en voor een deel zal de gemeente dit de 

burger gewoon vertellen/hiervoor reclame maken. Internet dringt steeds verder door in 

alles wat wordt gedaan (zaken doen, informatie zoeken). De gemeente ontkomt hier niet 

aan. Spreker verwacht dat dit proces door de markt zal worden getrokken. Mensen zullen 

het over twee tot drie jaar zeer vreemd vinden, wanneer zij allerlei zaken niet via de 

website van de gemeente kunnen regelen.  

 

Mevrouw SCHRIJVER vraagt of de digitalisering voor de burger tijdwinst zal opleveren: 

zijn zaken sneller gereed, omdat zij zaken niet zelf hoeven in te vullen en krijgen zij snel-

ler een reactie?  

 

De heer VAN BOVEN antwoordt dat de burger zich aanmeldt en de gemeente wil weten 

wie de burger is. Afhankelijk van het product moet de gemeente kunnen vaststellen of 

men daadwerkelijk de betreffende persoon is (DigiD-code). Voor het overige werkt het 

systeem hetzelfde als wanneer men een product bij een bedrijf bestelt met bevestigingen 

en aanverwante artikelen. De gemeente neemt de manier van zaken doen over: gemeld 

wordt dat een vraag/verzoek is ontvangen en wanneer een product naar verwachting kan 

worden geleverd. Wanneer de gemeente de infrastructuur/architectuur eenmaal heeft, 

kunnen producten worden toegevoegd. De eerste producten zijn het moeilijkst. Deze 

staan er nu en langzamerhand komt er een uitrol van steeds meer gemeentelijke pro-

ducten.  
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De tijdwinst is bijvoorbeeld dat dingen voor een deel al direct in het gemeentelijke sys-

teem terechtkomen: de burger kan volgen waar een product zit (psychologische tijd-

winst). Ook intern kunnen de producten goed worden gevolgd; hierop zal de gemeente 

beter kunnen sturen dan nu.  

 

De heer BLAUW vraagt in hoeverre een eenloketfunctie op alle gebieden in de praktijk 

echt mogelijk is.  

 

De heer VAN BOVEN antwoordt dat hieraan altijd grenzen zitten. Dit heeft te maken met 

efficiency en in hoeverre de gemeente daarin wil investeren. Spreker verwacht dat voor 

de grote bulk aan producten zeker de eenloketgedachte kan worden gegeven. Er zijn 

echter altijd zaken, waarvoor de gemeente dat niet kan en wellicht ook niet moet willen 

regelen. De gemeente komt dan op maatwerk uit. 

 

De heer BLAUW acht dit voor burgers juist. Hij stelt dat dit voor bedrijven wel kan wor-

den aangegeven, maar acht het de vraag of dit is te realiseren.  

 

De heer VAN BOVEN antwoordt dat wat bedrijven willen, soms enorm complex kan zijn. 

Zij komen met zeer ingewikkelde vragen met verschillende faseringen en dergelijke. Er is 

een tijd geweest waarin veel gemeenten een bedrijvenloket hebben gerealiseerd. Een 

ondernemer kreeg hierbij wel het goede gevoel, maar vervolgens werd dat niet waarge-

maakt. Tegenwoordig wordt meer in termen van accountmanagement gedacht. Er moe-

ten binnen de gemeente heldere afspraken zijn, maar de ondernemer kan met verschil-

lende personen moeten spreken, omdat daar de deskundigheid zit.  

 

De heer BLAUW is van mening dat moet worden gecommuniceerd dat de eenloketfunctie 

een nuance heeft: het betekent niet fysiek een een-op-eenloket. 

Spreker doet de suggestie de medewerkers achter de balie in het gemeentehuis van een 

naambordje te voorzien, zodat de burger weet met wie hij heeft te doen.  

 

De heer VAN BOVEN verwacht dat de suggestie moet worden meegenomen. Hij wijst er-

op dat men in het kader van de veiligheid, wat over het kennisnemen van de identiteit 

van ambtenaren kan vinden.  

 

De heer LAMMERS merkt op dat drie jaar geleden een presentatie is gegeven over hoe de 

andere overheid met name in het digitale proces haar positie moet innemen. De gemeen-

te heeft een fiks aantal slagen in de professionaliteit met betrekking tot de digitalisering 

gemaakt. Spreker heeft van de betreffende presentatie de getallen van 2012-2030 het 

belangrijkst gevonden. Hij vraagt in hoeverre de gemeente met EGEM en wellicht de VNG 

met het traject bezig is om te bezien waar de gemeente in 2013-2015 staat met het tref-

fen van applicatietoepassingen en de toeleidingen die via het netwerk worden aangebo-

den. De gemeente heeft nu waarschijnlijk allerlei licenties voor Microsoft Office, terwijl 

deze via het internet (open Officesysteem) gratis kunnen worden betrokken. In hoeverre 

kantelt de organisatie naar de applicatietoepassingen die de gebruikers in het gemeente-

huis hebben? In hoeverre wordt nu al gebruik van die toepassingen gemaakt en in hoe-

verre wordt eraan gedacht dat te gaan doen? 

 

De heer VAN BOVEN antwoordt dat in het verband Dimpactgemeente naar open source 

wordt toegewerkt. De bedoeling is dat alles wat de gemeente met Dimpact doet die kant 

op beweegt. Dimpact wordt steeds ruimer. De medewerkerapplicaties aan de voorkant 

(frontoffice) worden ook door Dimpact ontwikkeld. Dimpact begint nu ook naar de ach-

terkant (backoffices) te kijken. Dat is het eerste aangrijppunt om richting open source te 

gaan. Er zal ook naar de kantoorapplicaties worden gekeken, maar zover is de gemeente 

nog niet. Spreker verwacht dat het een onmiskenbare beweging is om die kant op te 

gaan. Aan de ene kant gebeurt het heel actief in Dimpactverband en aan de andere kant 

passief. 
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6.2 Verordening binnentreden ter uitvoering van noodverordeningen 

 

Het agendapunt is van de agenda afgevoerd. 

 

 

6.3 Verordening Gemeentelijke basisadministratie persoonsgegevens 

 

Het voorstel wordt als hamerstuk naar de gemeenteraad doorgeleid. 

 

6.4 Deelname experiment 'Stemmen in een willekeurig stemlokaal' bij de ver-

kiezingen voor het Europees Parlement op 4 juni 2009, de verkiezing van 

de gemeenteraad en Tweede Kamer in 2010 

 

De heer POPPE is van mening dat sprake is van een hamerstuk. 

Spreker vraagt hoe een en ander in zijn werk zal gaan nu de stemcomputers niet meer 

mogen worden gebruikt.  

 

Burgemeester RIDDER VAN RAPPARD antwoordt dat weer met een rood potlood moet 

worden gestemd. De raadsleden zullen binnenkort een uitnodiging voor een scholing ten 

aanzien van de organisatie van de verkiezingen ontvangen. De verantwoordelijkheden 

zijn groot. 

 

Het voorstel wordt als hamerstuk naar de gemeenteraad doorgeleid. 

 

 6.5 Inkoopbeleid 

 

De heer HAAGSMA acht een aantal trefwoorden bij het onderwerp belangrijk: transparan-

tie, integriteit en het gelijkwaardigheidsbeginsel. De fractie van de Politieke Unie is dieper 

in het onderwerp gedoken, omdat de vraag van een plaatselijke ondernemer niet kon 

worden beantwoord. Daarnaast heeft de plaatselijke Rekenkamer in 2006 een rapport 

aan de raad gepresenteerd. De Politieke Unie heeft hierop een amendement ingediend 

dat ernaar streefde om lokale ondernemers bij het inkoopbeleid maximaal aan bod te la-

ten komen. Dit heeft een discussie opgeleverd; dit kan niet maximaal en zelfs optimaal is 

moeilijk. Het amendement heeft het niet gehaald. De voorzitter heeft toegezegd dat de 

raad volkomen transparant over alle spelende zaken zal worden geïnformeerd (notulen 

september 2006). Tijdens een gesprek met de verantwoordelijk ambtenaar is de nota uit 

september 2008 met gegevens over 2007 naar voren gekomen. In de nota wordt gecon-

cludeerd dat op dit moment ongeveer 33,8% van het lokale inkoopvolume plaatselijk 

wordt besteed. De slotzin van de nota is concluderend, maar ook confronterend: “Over-

heden hebben binnen de kaders die de wet schetst geen andere mogelijkheden om lokale 

aanbieders in de inkoop- en aanbestedingprocedures een voorkeurspositie toe te dich-

ten.” Iemand van de BAM en de ondernemers Groendorpen hebben aangegeven totaal 

geen zicht op het lokale inkoopbeleid te hebben. Spreker acht dit jammer. Het lokale in-

koopbeleid blijkt ook geen punt op de agenda van het overleg tussen de gemeente en de 

ondernemers te zijn. Het is spreker nog niet gelukt om de verslagen van het AZ via de 

griffier ter beschikking te krijgen. Hij noemt het jammer dat het college en het lokale be-

drijfsleven het lokale inkoopbeleid niet passend bij de regelgeving nader omschrijven. De 

ruimte die gemeenten hiervoor hebben, wordt door allerlei gemeenten anders ingevuld. 

Er zijn gemeenten die nadrukkelijker kijken naar de landelijke ondernemers, passend bij 

alle afspraken.  

 

De heer BULK vraagt wat binnen de mogelijkheden van de wet de reden van het college 

zal zijn om de eigen ondernemers te benadelen. 

 

De heer HAAGSMA heeft niet gezegd dat het college het lokale bedrijfsleven benadeelt. 
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De heer BULK is van mening dat de heer Haagsma door het noemen van andere gemeen-

ten suggereert dat zoveel mogelijk naar de eigen ondernemers wordt gekeken. Hij ver-

wacht dat dit binnen de kaders van de wet in Noordoostpolder ook zo is. Spreker acht de 

ondernemers mans genoeg om zelf op diverse terreinen naar voren te brengen wat zij 

willen. Hij acht een theoretische discussie zonde van de tijd. 

 

De heer HAAGSMA bemerkt dat de VVD in tegenstelling tot de lokale ondernemers, 

waarmee is gesproken, geen behoefte heeft om over het geheel open kaart te spelen en 

daarover gezamenlijk te discussiëren. Hij constateert dat er op dit punt een gebrek aan 

informatie-uitwisseling tussen het college en het bedrijfsleven is.  

 

De heer BULK protesteert. Hij is zelf lid van de BAM. Er is een AZ dat regelmatig met de 

gemeente spreekt. Het is mogelijk om het onderwerp op de agenda te zetten. Wanneer 

het niet in de verslagen staat, heeft het bedrijfsleven zelf hieraan geen behoefte. Spreker 

vraagt waarom moet worden geprobeerd een probleem te signaleren, dat er volgens het 

bedrijfsleven kennelijk niet is. Hij weet uit eigen ervaring dat die problemen er niet zijn. 

 

De heer HAAGSMA benadrukt dat commissieleden een punt kunnen agenderen, omdat zij 

het idee hebben dat zij op deze manier vanuit hun functie als raadslid een discussie op 

gang kunnen brengen. Het is prima dat de VVD hieraan geen behoefte heeft. Spreker 

heeft gemerkt dat er behoefte aan bestaat om het onderwerp te agenderen en te bezien 

of hieraan een meerwaarde kan worden gegeven. 

 

De heer BULK benadrukt dat de fractie van de VVD in nauw contact met het bedrijfsleven 

staat en die signalen niet heeft opgevangen. De VVD heeft derhalve geen behoefte om 

een discussie te creëren over problemen die er kennelijk niet zijn. 

 

De heer HAAGSMA vindt dit prima. Wellicht is het goed gezamenlijk met de ondernemers 

te spreken.  

Spreker verzoekt het college de constatering, dat het goed zou zijn dat er meer gege-

vensuitwisseling over het geheel is, op te pakken, te proberen gezamenlijk beleid te for-

muleren, waarbij lokale ondernemers passend bij de wet- en regelgeving nadrukkelijker 

in beeld komen en de raad daarover te informeren.  

Wanneer de gemeente van een derde naar twee derde investering van het totale bedrag 

kan gaan, kan een geweldige impuls aan het plaatselijke MKB worden gegeven. Spreker 

wil dit graag en vraagt wat de andere fracties en het college hiervan vinden. 

 

De heer PAUSMA acht de benadering sympathiek, maar enigszins subjectief, omdat de 

heer Haagsma heeft gezegd dat de benadering van andere gemeenten anders is. De heer 

Haagsma had beter kunnen concretiseren dat andere gemeenten meer dan een derde 

van het totale bedrag binnen de eigen gemeente besteden.  

 

De heer HAAGSMA heeft niet de behoefte gehad een en ander in getallen uit te zetten, 

omdat niet duidelijk is hoe het bestedingsgedrag van dergelijke gemeenten is. Daarnaast 

kunnen niet alle gemeenten een-op-een worden vergeleken. De Politieke Unie wil bezien 

of in overleg met het bedrijfsleven en het college passend binnen de wet- en regelgeving 

verder kan worden gegaan dan het derde deel. De Politieke Unie wilde in ieder geval het 

document boven water krijgen dat op grond van het amendement nodig was, omdat dat 

er nog steeds niet was. 

 

De heer PAUSMA stelt dat wanneer alle gemeenten tot een derde komen het wellicht een 

illusie is om tot twee derde te komen. 

 

De heer BLAUW merkt op dat de heer Haagsma suggereert dat gemeente Noordoostpol-

der wellicht van een derde naar twee derde kan gaan en vraagt waarop dit is gebaseerd. 
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De heer HAAGSMA antwoordt dat hij niet heeft gesuggereerd dat gemeente Noordoost-

polder twee derde kan halen. Hij heeft gesteld dat het mooi zal zijn wanneer gemeente 

Noordoostpolder die kant kan opgaan. 

 

De heer BULK meent dat het voor de aanwezigen duidelijk is dat gemeente Noordoost-

polder het eigen bedrijfsleven, daar waar het binnen de wet mogelijk is, zoveel mogelijk 

wil steunen. Dat moet ook worden gedaan. Ten aanzien van een derde, de percentages 

zijn van belang voor wat binnen de gemeente speelt en welke mogelijkheden en welke 

projecten er zijn. Dan worden ongelijke percentages genoemd en is het soms appels met 

peren vergelijken. Spreker vindt het jammer dat deze discussie zo wordt gevoerd. 

 

Mevrouw VAN MOOK is van mening dat hetgeen door de heer Haagsma naar voren is ge-

bracht sympathiek klinkt, omdat er geen vergelijkingsmateriaal is. Iedere gemeente 

heeft een ander aanbod van leveranciers en zal derhalve ook op een andere manier van 

lokale aanbieders gebruikmaken. Daardoor is het moeilijk een waardeoordeel over een 

derde, twee derde of welk percentage dan ook te vellen.  

De heer Haagsma heeft gesuggereerd dat het college wellicht meer initiatief/proactiviteit 

kan tonen om meer lokale aanbieders bij het inkoopproces te betrekken. Wat spreekster 

betreft is hier echt sprake van een haal- en brengplicht. Het heeft ook te maken met hoe 

lokale ondernemers zich bij de gemeente profileren. Wellicht dat het percentage daarmee 

al omhoog kan. Het college kan wellicht activiteiten ontplooien om zich beter te focussen 

op wat er in de gemeente te koop is. Er is een rol voor het college en een rol voor de lo-

kale ondernemers weggelegd.  

In het Rekenkamerrapport wordt de aanbeveling gedaan om contractmanagement c.q. 

leveranciersmanagement in te richten. Juist het beter beheren van contracten en een be-

ter zicht op het verlengen van dit soort zaken kunnen soulaas bieden in de contacten met 

de lokale ondernemers. Dit geldt ook voor het beter inrichten van het accountmanage-

ment als het om promotie- en acquisitiebeleid gaat. Spreekster wil veel meer hierop in-

steken.  

 

De heer HAAGSMA stelt dat bij het haal- en brengkader wellicht een van de knelpunten 

zit. Wanneer het om de grotere investeringen gaat, is het college verplicht dat via de 

website te publiceren, zodat mensen kunnen inschrijven. Het college kan een partij on-

derhands uitnodigen wanneer het om kleinere bedragen gaat.  

 

Mevrouw VAN MOOK merkt op dat juist de kleine lokale ondernemers zich bij de lokale 

overheid kunnen profileren.  

 

De heer HAAGSMA is van mening dat men hiermee verder komt wanneer men het ge-

sprek gezamenlijk aangaat. 

 

Mevrouw VAN MOOK stelt dat de agenda voor overleggen gezamenlijk wordt vastgesteld.  

 

De heer VISSER kan niet beoordelen of er een probleem is. Er wordt een kaderstellende 

notitie inkoop voorbereid. Spreker meent dat het goed is de kwestie integraal bij de vast-

stelling daarvan te bekijken.  

 

De heer SANDERSE is ten aanzien van het inkoopbeleid voorstander van de door de heer 

Haagsma genoemde trefwoorden. Hij heeft eerder al opgemerkt dat het college moet 

proberen de lokale ondernemers zoveel mogelijk bij het inkoopbeleid te betrekken. Spre-

ker is blij dat een notitie in de maak is en vraagt wanneer deze komt. Dan kan verder 

over het onderwerp worden gediscussieerd. Lokale ondernemers moeten zodra dat mo-

gelijk is in de gelegenheid worden gesteld mee te doen.  

Spreker besluit met de opmerking “Koop in de vreemde niet wat de eigen gemeente 

biedt“. 

 

De heer PAUSMA sluit zich bij deze opmerking aan. 
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Burgemeester RIDDER VAN RAPPARD merkt op dat de constatering dat 33,8% lokaal 

wordt besteed, niet betekent dat een derde van alle opdrachten lokaal wordt besteed. 

Met name bij onderhandse aanbestedingen wordt niet geprobeerd alleen lokale bedrijven 

te vragen, omdat het college wil voorkomen dat de gemeente door onderlinge prijsaf-

spraken teveel betaalt. Het college wil dat er concurrentie blijft bestaan. Voor de bedra-

gen met een onderhandse aanbestedingen is vaak overwegend sprake van lokale bedrij-

ven. Het aantal opdrachten aan lokale bedrijven is aanmerkelijk hoger dan 33,8%. Bij 

grote zaken die Europees moeten worden aanbesteed, gaat het vaak om grote bedragen. 

De percentages geld gedaan in percentages opdrachten gaan niet een-op-een op. De 

verhouding ligt positiever, maar is moeilijk boven tafel te krijgen, omdat de omzet van 

een jaar dan aan de hand van postcodes moet worden doorgenomen, omdat niet wordt 

geregistreerd hoeveel bedrijven intern/extern bij een offertetraject zijn betrokken en 

hoeveel bedrijven de opdracht uiteindelijk hebben gekregen. Hierbij is de rendement-

vraag hoeveel energie dan in een proces wordt gestoken. Spreker verwacht naar aanlei-

ding van het Rekenkamerrapport dat de gemeente het absoluut niet slecht doet. Hij zegt 

de gevraagde gegevens niet toe, maar zal wethouder de heer Schutte verzoeken om in 

het contact met de BAM aan te geven dat in de commissie over het onderwerp is gespro-

ken en problemen en wensen daar te bespreken. 

Wanneer een werk voor een kleine lokale ondernemer veel te groot is, zal deze een com-

binatie met een groot landelijk werkend bedrijf maken. De kleine ondernemer voert dan 

niets aan het werk uit, maar ontvangt een premie die voor de gemeente kostenverho-

gend werkt. Daarmee wordt een werk duurder gemaakt. De gemeente moet dit niet wil-

len en niet doen. Wanneer sprake is van gelijkwaardige partijen is het heel wat anders. 

Het college beoordeelt het werk op de prijs-kwaliteitverhouding die door de ondernemers 

zelf wordt neergezet en de ervaringen die het college met de ondernemers heeft.  

 

De heer HAAGSMA bedankt de burgemeester voor de reactie. Spreker heeft aangegeven 

dat alles binnen de wet- en regelgeving moet gaan Het is fijn dat het college van mening 

is dat het een gesprek moet worden vanuit het college met het lokale bedrijfsleven, zo-

dat men van elkaar weet wat men te bieden heeft en wat er wordt gevraagd. Spreker 

vindt het goed dat dat gesprek op gang komt.  

 

6.6 Raads- en commissievergaderingen via internet uitzenden? 

 

De heer PAUSMA merkt op dat de gemeentelijke organisatie er alles aan doet om de bur-

ger van dienst te zijn. Helaas zitten er altijd weinig burgers op de tribune. Dit betekent 

dat de gemeente de burgers wellicht wel via de website bereikt, maar er nog steeds een 

grote kloof is tussen wat er in de raad- en commissievergaderingen gebeurt en het pu-

bliek/de burgers. Spreker stelt voor dat de griffie zal bezien of het binnen de raad en de 

commissies is te integreren, dat de activiteiten in de raad en de commissies met beeld en 

geluid op internet worden gezet. Hij vraagt hoe de commissieleden hierover denken. 

 

De heer BULK noemt het voorstel het overwegen waard. Er moet wel op de kosten wor-

den gelet. 

 

De heer TORENBEEK is voor het bevorderen van de communicatie tussen de bevolking en 

het bestuur en de gemeenteraad. Er is derhalve sprake van een prima voorstel. Hij wijst 

erop dat een aantal gemeenten de raad- en een deel van de commissievergadering via 

de lokale televisieomroep uitzendt. Dit is ook het overwegen waard, omdat in die ge-

meenten met name ouderen (zappend) naar delen van deze uitzendingen kijken. Wan-

neer de vergaderingen via internet worden uitgezonden, is het voor ouderen moeilijk om 

de computer goed te behandelen. Spreker verzoekt het onderzoek met de mogelijkheid 

van televisie-uitzendingen en de kosten uit te breiden. 

 

Mevrouw VAN MOOK noemt het jammer dat de heer Torenbeek het pc-gebruik door ou-

deren onderschat. Zij vraagt of de commissie niet de jeugd meer bij de politiek wil be-

trekken. Spreekster wil zich in eerste instantie op het voorstel van ONS focussen.  
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Wanneer het om audiovisuele verslaglegging gaat, kan het geen kwaad om de televisie 

daarbij te betrekken.  

 

De heer TORENBEEK onderschrijft dat het er juist om gaat om de jeugd bij de politiek in 

te schakelen. Het is een praktijkgegeven dat jongeren makkelijker met internet omgaan 

dan ouderen. Spreker acht het zeer de vraag of jongeren op deze manier voor het 

raadswerk kunnen worden geïnteresseerd. Het kan een vraag voor de onderzoeker zijn in 

hoeverre de uitzendingen via de radio direct worden gevolgd. Spreker steunt het voor-

stel. 

 

De heer HAAGSMA verwacht dat de fractie van de Politieke Unie er een voorstander van 

is om te bezien hoe het voorstel kan worden uitgewerkt. Hij is er groot voorstander van 

de digitale nieuwsbrief (besluiten van het college en de raad) in het onderzoek mee te 

nemen. De provincie trekt voor het realiseren van een nieuwsbrief € 300,000.00 uit. Er 

moet een afweging worden gemaakt of het zo duur moet zijn en of het dan wel voldoet 

aan wat men wil bereiken.  

De Politieke Unie heeft al eens gesuggereerd om de verslaglegging van commissie- en 

raadsvergaderingen digitaal te doen. Dat maakt het zoeken en de bereikbaarheid makke-

lijker. Hij vraagt waarom niet wordt gesteld dat dit in de plaats van de schriftelijke ver-

slaglegging mag komen. 

 

Opgemerkt wordt dat de schriftelijke verslaglegging moet worden gehandhaafd, omdat 

met audiovisueel materiaal uiteindelijk kan worden geknoeid.  

 

Mevrouw VAN MOOK wijst erop dat een papieren archief kan instorten. 

 

De heer HAAGSMA is er voorstander van om het voorstel verder uit te werken en de kos-

ten en de voordelen te bezien. De hoeveelheid papier kan naar zijn mening in het digitale 

tijdperk best wat minder, maar het moet wel verantwoord zijn.  

 

De VOORZITTER deelt mee dat de opmerking over de digitale nieuwsbrief reeds op pagi-

na 4 is verwerkt.  

 

De heer POPPE is blij met het idee en verwacht dat dit in een goede behoefte kan voor-

zien.  

 

De heer PAUSMA is blij met het warme onthaal. Er zal een voorstel naar de griffie komen 

om een inventarisatie te doen. Het is de bedoeling dat de uitslag voor de voorjaarsnota 

beschikbaar is. 

 

Burgemeester RIDDER VAN RAPPARD doet de suggestie om zaken als spreektijdbeper-

king in te voeren, wanneer iets wordt onderzocht. Dit komt de kijkbaarheid ten goede.  

 

7. Sluiting 

 

De VOORZITTER bedankt alle aanwezigen voor hun inbreng en sluit de vergadering om 

22.30 uur. 

 

Aldus vastgesteld in de vergadering van 6 april 2009 

 

 

De voorzitter,         De griffier, 

 

 

 

 

 


